



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. Вы услышите запись дважды. Запишите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. Old wisdom is what I'm looking for!
2. It's not "either – or" anymore!
3. I find it difficult to believe.
4. The atmosphere is important.
5. It's a challenge even for me!
6. I love being at peace with myself.
7. It's worth it!

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Запишите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. Hannah and Zack go to the same school.
- B. Zack works in a shop that sells T-shirts.
- C. Zack is happy with his summer job.
- D. Hannah always buys bubble tea before work.
- E. Hannah makes more money than Zack.
- F. Hannah is an artist.
- G. At the end of the dialogue Zack is thanking Hannah for buying him a tea.

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 отметьте цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. What do we learn about Caroline Stockwell at the beginning of the interview?

1. She was born in Michigan, USA.
2. She teaches music at the university.
3. She studies music at the university.

Ответ:

4. According to Caroline, counsellors at Blue Lake Music Summer Camp _____

1. provide music tutoring after lessons.
2. help campers choose their career.
3. make the life of campers enjoyable.

Ответ:

5. What inspired Caroline to become a camp counsellor?

1. Her experiences as a child at camp.
2. Her passion for teaching music.
3. Her college major in psychology.

Ответ:

6. According to Caroline, what is a common difficulty that young campers face?

1. Missing their homes and families.
2. Lack of practice rooms with pianos.
3. Too much work and no time to relax.

Ответ:

7. Caroline wanted the presenter to give a definition of sports because she wanted to _____

1. show that children who do music get too tired to do sports as well.
2. explain that there was nothing about sports that music didn't offer.
3. make sure that she understood correctly what the presenter meant.

Ответ:

8. What important etiquette rule do campers learn at Blue Lake Summer Camp?

1. It is considered rude to clap between parts of a musical piece.
2. The audience should clap after each part of a musical piece.
3. It is forbidden to shout and cheer in a classical music concert.

Ответ:

9. The audience at the concert laughed and clapped loudly because they _____

1. were glad that finally the concert was over, and they were allowed to clap.
2. were happy that they were not scolded for clapping at the wrong place.
3. found the situation funny and took the performer's words as a kind joke.

Ответ: